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VECĀKO AMATPERSONU SANĀKSMES 

protokols Nr. 4 

Norises vieta:       Rīgā, 2023. gada 27. aprīlī 

Ārlietu ministrija 

Sanāksme sākās plkst. 10.00 

 

Darba kārtība:  

1. Valsts valodas centra II ceturkšņa tulkojamo dokumentu saraksta apstiprināšana 

Ziņo: Valsts valodas centrs 

 

2. Padomes, kas notikušas aprīlī 

Ziņo: ministrijas par savu nozaru Padomēm 

 

2.1. 24.04. Ārlietu padome  

 

3. EK politikas dokumenti par ES tiesību aktu projektiem 

Ziņo: Ārlietu ministrija 

 

3.1. Sistēmā ESVIS-L saskaņoto COM tabulu apstiprināšana (10.-13. nedēļa) 

3.2. Atbildības noteikšana par “Priekšlikumu Eiropas Parlamenta un Padomes regulai par 

tādas autoceļiem neparedzētas mobilās tehnikas apstiprināšanu un tirgus uzraudzību, kas 

pārvietojas pa koplietošanas ceļiem, un ar kuru groza Regulu (ES) 2019/1020” (13. 

nedēļas COM (2023)178)  

 

4. Latvijas dalības ES divdesmitgades atzīmēšana 

Ziņo: Ārlietu ministrija 

 

5. Dažādi 

Ziņo: Ārlietu ministrija 

 

5.1. Par vienotu pieeju ES aģentūru mītnes vietu izvēles kritēriju izstrādes procesam 

5.2. Par Latvijas pieteiktiem jautājumiem sadaļā “citi jautājumi”  ES Padomes sanāksmēs 

 

Sēdi vada: I. Levrence, Ārlietu ministrijas valsts sekretāra vietniece Eiropas lietās 

 

Sēdes locekļi: 

M. Rone, Ekonomikas ministrija 

A. Valeine-Elsone, Iekšlietu ministrija 

I. Prūse, Klimata un enerģētikas ministrija 

S. Catlaka, Kultūras ministrija 

I. Tāre, Labklājības ministrija 

E. Šimiņa- Neverovska, Satiksmes ministrija 

E. Nagle, Satiksmes ministrija 

K. Pommere, Tieslietu ministrija 
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A. Takašovs, Veselības ministrija 

E. Stanga, Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministrija 

I. Baļčūne, Zemkopības ministrija 

M. Sīmane, Valsts kanceleja 

 

Klātesošie: 

Ārlietu ministrija: J. Bērziņš, Z. Rožkalne, D. Krieva, S. Draviņš, G. Šneiders,  E. Beļauniece, 

R. Tuka, A. P. Grasmane, E. Kalniņš, A. E. Maļinovska. 

Citas institūcijas: M. Baltiņš, Valsts valodas centrs, R. Brusbārdis, Ministru prezidenta birojs, 

M. M. Lūse, Nacionālā elektronisko plašsaziņas līdzekļu padome. 

 

1. Valsts valodas centra II ceturkšņa tulkojamo dokumentu saraksta apstiprināšana 

Ziņo: ĀM/ I. Levrence 

 

Dokumentu saraksts ir apstiprināts.   

 

Nolemj: 1.1. Apstiprināt Valsts valodas centra II ceturkšņa tulkojamo dokumentu 

sarakstu. 

 

2. Padomes, kas notikušas aprīlī 

 

2.1. 24.04. Ārlietu padome  

Ziņo: ĀM/ D. Krieva 

 

Ministri diskutēja par Krievijas agresiju Ukrainā. Diskusijas centrā bija militārā atbalsta 

sniegšana Ukrainai. Iepriekšējā padomē ministri vienojās par ātru munīcijas piegādi un 

kopīgiem munīcijas iepirkumiem; par to lēmums vēl ir procesā. Latvijas ārlietu ministrs 

aicināja Padomi vienoties par munīcijas piegādi Ukrainai, birokrātiskās pārdomas atstājot 

malā. Ukrainas ārlietu ministrs, piedaloties sanāksmē attālinātā formātā, informēja par 

Ukrainas aktuālajām vajadzībām. Notika sarunas par 11. sankciju pakotnes sagatavošanu, 

vienlaikus fokusējoties uz sankciju apiešanas mazināšanu. Krievijas atbildības (tribunāla) 

jautājumā vēl nav kopīgas pozīcijas. Latvija atbalsta ad hoc speciālā tribunāla izveidi ar 

ANO rezolūcijas atbalstu.  

Tāpat ES ir izstrādājusi Rīcības plānu par Krievijas agresijas pret Ukrainu 

ģeopolitiskajām sekām globālajai sadarbībai, lai stāstītu par kara sekām un to patiesajiem 

iemesliem. Dalībvalstis informēja par savām outreach aktivitātēm. Tika secināts, ka ES ir 

ne tikai jācīnās pret Krievijas naratīvu, bet arī jāsniedz savs piedāvājums. Sanāksmē arī 

notika neformāla tikšanās ar Gruzijas ārlietu ministru. Dalībvalstis aicināja Gruziju ņemt 

vērā Gruzijas sabiedrības viedokli un turpināt reformas ceļā uz dalību ES. Tāpat Padomes 

sanāksmē Augstais pārstāvis ārlietās pieminēja aktuālo situāciju Sudānā. Ņemot vērā 

militāro konfliktu, vairākas dalībvalstis informēja par īstenotajiem savu un citu valstu 

pilsoņu evakuācijas pasākumiem.  

 

Nolemj: Pieņemt zināšanai sniegto informāciju. 

 

 

3. EK politikas dokumenti par ES tiesību aktu projektiem 

3.1. Sistēmā ESVIS-L saskaņoto COM tabulu apstiprināšana (10.-13. nedēļa). 

Ziņo: ĀM/ I. Levrence 

 

ĀM ziņo, ka 10.-13. nedēļā saskaņoti 80 priekšlikumi.  
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Nolemj: 3.1.1 apstiprināt sistēmā ESVIS-L saskaņotās COM tabulas: 

 

COM 10. nedēļa (06.03.2023. līdz 12.03.2023.) saskaņota ESVIS-L sistēmā 31.03.2023 

COM 11. nedēļa (13.03.2023. līdz 19.03.2023.) saskaņota ESVIS-L sistēmā 07.04.2023 

COM 12. nedēļa (20.03.2023. līdz 26.03.2023.) saskaņota ESVIS-L sistēmā 14.04.2023 

COM 13. nedēļa (27.03.2023. līdz 02.04.2023.) saskaņota ESVIS-L sistēmā 21.04.2023 

 

 

3.2. Atbildības noteikšana par “Priekšlikumu Eiropas Parlamenta un Padomes 

regulai par tādas autoceļiem neparedzētas mobilās tehnikas apstiprināšanu un 

tirgus uzraudzību, kas pārvietojas pa koplietošanas ceļiem, un ar kuru groza Regulu 

(ES) 2019/1020” (13. nedēļas COM (2023)178)  

Ziņo: ĀM/ I. Levrence 

Izsakās: SM/ E. Šimiņa- Neverovska, ZM/ I. Baļčūne 

 

ĀM informē, ka ir rasts risinājums atbildības sadalei. Piedāvā apstiprināt VAS lēmuma 

projektu. 

SM atgādina, ka jautājumā par tirgus uzraudzību neredz savu līdzatbildību, un tam 

piekrita arī ZM. Attiecībā uz citiem pantiem cer, ka no ZM ekspertiem laika gaitā 

sapratīs, kas tieši SM jāskata. 

ZM uzdod precizējošu jautājumu par pēdējo e-pastu saraksti.  

 

Nolemj: 3.2.1. Noteikt Zemkopības ministriju kā atbildīgo iestādi par Priekšlikumu 

regulai par tādas autoceļiem neparedzētas mobilās tehnikas apstiprināšanu un tirgus 

uzraudzību, kas pārvietojas pa koplietošanas ceļiem, un ar kuru groza Regulu (ES) 

2019/1020. Noteikt Ekonomikas ministriju un Satiksmes ministriju kā līdzatbildīgās 

iestādes. 

3.2.2. Noteikt Satiksmes ministrijas līdzatbildību par: 

- atļaujām laist tirgū, reģistrēt vai sākt ekspluatēt tikai tādu autoceļiem neparedzētu 

mobilo tehniku, kas atbilst šajā priekšlikumā noteiktajām prasībām. 

- apstiprinātājiestāžu paziņošanu attiecībā uz autoceļiem neparedzētu mobilo tehniku, kas 

reģistrējama transportlīdzekļu reģistrā.  

 

3.2.3. Noteikt Ekonomikas ministrijas līdzatbildību par: 

- tirgus uzraudzības iestādes paziņošanu;  

- tirgus uzraudzības nodrošināšanu sadarbībā Zemkopības ministriju. 

 

4. Latvijas dalības ES divdesmitgades atzīmēšana 

Ziņo: ĀM/ I. Levrence 

Izsakās: VVC/ M. Baltiņš, TM/ K. Pommere, ĀM/ J. Bērziņš, LM/ I. Tāre, VK/ 

M. Sīmane, ĀM/ Z. Rožkalne 

 

ĀM informē, ka, sekojot VAS lēmumam, 17.04. organizēja neformālu sanāksmi, iesaistot 

gan VAS pārstāvjus, gan ministriju komunikatorus par idejām divdesmitgades 

atzīmēšanai. Izsūtīts arī diskusijas kopsavilkuma projekts, kura gala versiju nosūtīs pēc šīs 

sanāksmes. Pateicas ministrijām, kas jau ir iesniegušas informāciju horizontālajam 

budžeta pieprasījumam. Līdzko tiks saņemta informācija no pārējām ministrijām, ĀM 

izsūtīs kopējo tabulu. Nevalstisko organizāciju un Ministru kabineta sadarbības 

memoranda īstenošanas padomes (Memoranda padome) 26.aprīļa sanāksmē izskanēja, ka 
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NVO ir liela interese tikt iesaistītām divdesmitgades pasākumu plānošanā un organizācijā. 

ĀM lūdz ministrijas iespēju robežās informēt savus sadarbības partnerus no NVO un tos 

iesaistīt. ĀM virzīs budžeta horizontālo priekšlikumu, aicina ministriju atbalstu tālākajās 

budžeta sarunās. 

 

Valsts valodas centrs ierosina precizēt šī darba kārtības jautājuma nosaukumu, jo defises 

lietojums neatbilst latviešu valodas normām. Vajadzētu pārveidot vai nu “20 gadi Latvijas 

dalībai” vai “divdesmitgade” rakstīt ar pilniem vārdiem. 

TM jautā par NVO iesaisti, vai ir vajadzīgas konsultācijas jau šajā stadijā? Vai ĀM plāno 

konsultācijas veikt centralizēti vai ministrijām tas jādara individuāli?  

ĀM pastāsta par diskusiju ar NVO Memoranda padomē. NVO vēlas tikt iesaistīti jau 

pasākumu plānošanas stadijā, ne tikai izpildes stadijā. Katra ministrija labāk pārzina savās 

jomās darbojošos NVO un var pēc būtības pārrunāt sadarbību. ĀM neveiks centralizētu 

koordināciju ar nozaru NVO. Atsaucoties uz VARAM ieteikumu ĀM uzrunāt pašvaldības 

par divdesmitgades tēmu, ĀM rakstīs vēstuli Latvijas Pašvaldību savienībai un Latvijas 

Lielo pilsētu asociācijai. 

LM vērš uzmanību, ka ir NVO, kas piedalās VAS, paļaujas, ka sociālie partneri ir 

informēti. Ņemot vērā brīvās dienas, ātri konsultēties ar NVO varētu būt problemātiski 

laika trūkuma dēļ.  

ĀM norāda, ka tas ir tikai aicinājums ministrijām, ņemot vērā diskusiju Memoranda 

padomē.   

LM jautā, vai ir informācija par kaimiņvalstu iecerēm saistībā ar divdesmitgadi, 

iespējams, var kaut ko kopīgi organizēt. Varbūt ministrijām ir interesantas idejas, aicina 

ar tām padalīties e-pastā. ĀM atbild, ka pašlaik nav citas informācijas. Papildus ĀM vērš 

uzmanību, ka ļoti daudz var izdarīt arī esošā budžeta ietvaros, ja to attiecīgi pielāgo. 

Piemēram, Kultūras ministrija Mediju atbalsta fondam neprasa papildus finansējumu, bet 

pievienos papildu kritēriju par divdesmitgadi budžeta saņemšanai. Tas ir labs risinājums. 

VK atsaucas uz praksi Ilgtspējīgas attīstības mērķu kontekstā, kad izsūtīja vēstules NVO, 

aicinot tās dalīties ar pieredzi. Līdz ar to publikācijās bija iespējams izcelt NVO prakses 

piemērus, kas tika pozitīvi novērtēts no NVO puses. 

TM vēlas uzzināt detalizētāk par projektu “Atpakaļ uz skolu” – kādas ir izmaksas un par 

ko tieši. TM pieredze ir, ka izmaksas brīvprātīgi sedza paši dalībnieki. 

ĀM informē par Eiropas Komisijas pārstāvniecības (EKP) projektiem skolām – “Prāta 

spēles” un “Pop-up izstādes”, proti, no EKP finansējuma iespējams segt braucienus uz 

aptuveni 28 skolām, bet ĀM ir pieprasījusi papildus finansējumu, lai būtu iespējams 

apmeklēt vēl papildus piecas skolas. Izmaksas iekļauj komandas braucienu, tehniskā 

aprīkojuma īri, utt. Papildus projektiem “Prāta spēles” un “Pop-up izstādes” ĀM arī plāno 

piedalīties akcijā “Atpakaļ uz skolu” (paredzot šim mērķim tikai ceļa izdevumus).  

LM informē, ka plānots arī ES fondu finansēts prāta spēļu pasākums (eiroviktorīnas) 

skolu jauniešiem. 

ĀM papildina, ka divdesmitgades pasākumu kontekstā IzM plānojusi pasākumos ar skolu 

iesaisti (pasākums skolēniem – prāta un sporta spēles). Jādomā, kā veidot sinerģijas starp 

šiem pasākumiem.  

 

Nolemj:   

4.1. ĀM nosūtīt apkopoto budžeta horizontālā pieprasījuma tabulu iesaistītajām 

ministrijām. 

4.2. Ministrijām nepieciešamības gadījumā tabulu precizēt un atsūtīt ĀM līdz 10. 

maijam. 

4.3. Pieņemt zināšanai ĀM aicinājumu ministrijām pasākumu plānošanas procesā 

informēt/iesaistīt savus sadarbības partnerus no NVO sektora. 

4.4. Pieņemt zināšanai aicinājumu ministrijām dalīties ar idejām, priekšlikumiem un 
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būtisku informāciju par divdesmitgadi, izmantojot kopējo VAS e-pastu sarakstu.   

 

 

5. Dažādi 

5.1. Par vienotu pieeju ES aģentūru mītnes vietu izvēles kritēriju izstrādes procesam 

Ziņo: ĀM/ J. Bērziņš 

Izsakās: IeM/ A. Valeine-Elsone, MP birojs/ R. Brusbārdis, SM/ E. Šimiņa- Neverovska, 

LM/ I. Tāre  

 

ĀM informē, ka pagājušā gada jūlijā ES Tiesa nāca klajā ar nolēmumu lietā “Eiropas 

Parlaments pret Padomi par Eiropas Darba iestādes sēdekli”, kas radīs būtiskas izmaiņas līdz 

šim īstenotajā pieejā, kā tiek noteikti kritēriji ES aģentūras mītnes vietas izvēlei. Ja līdz šim 

Padome lēma par kritērijiem, tad ES Tiesas nolēmums paredz Eiropas Parlamentam līdzvērtīgas 

kompetences šajā procesā. Ar nākamās aģentūras izveidi tiks radīts precedents, kāds ir kritēriju 

izveides process. Šobrīd diskusija ir AMLA aģentūras (FM) kontekstā, bet drīzumā darba 

kārtībā būs aģentūras izveide par bērnu seksuālās izmantošanas apkarošanas tēmu (IeM). 

IeM komentē, ka AMLA noteikti būs vispirms, jo par bērnu seksuālās izmantošanas 

apkarošanas failu vēl nav sākušies pat trialogi. 

ĀM papildina, ka plāno līdz nākamajai VAS izstrādāt nacionālo pozīciju par vienotu pieeju ES 

aģentūru mītnes vietu izvēles kritēriju izstrādes procesam. Diskusija paredzēta nākamajā VAS.  

Šīs nedēļas sākumā arī pārstāvniecībā Briselē Rīgas investīciju un tūrisma aģentūra sniedza 

prezentāciju par Rīgas piedāvājumu Eiropas iestāžu/aģentūru uzņemšanai. ĀM plāno aicināt 

Rīgas investīciju un tūrisma aģentūru sniegt šo informāciju VAS dalībniekiem maija sanāksmē.  

MP birojs jautā, vai šis kritēriju izstrādes process izriet no ES Tiesas nolēmuma? Papildus tam 

būtu labi diskutēt arī par nacionālo kontekstu.  

ĀM atbild, ka šis process ir saistībā ar ES Tiesas nolēmumu, lai visas ministrijas var izmantot 

vienotu pieeju. Diskusija ar Rīgas investīciju un tūrisma aģentūru nepieciešama, lai būtu iespēja 

savstarpēji apmainīties ar redzējumu, kur būtu saredzamas problēmas ar potenciālu aģentūru 

izvietošanu Rīgā. Tāpat secinājumus var izdarīt, ņemot vērā pieredzi ar BEREC. 

SM piebilst, ka ir būtiski apzināties un risināt izaicinājumus.  

LM informē, ka piedalījās minētajā sanāksmē, kur tika sniegta prezentācija. Pozitīvi vērtējams, 

ka Rīga saredz savu iespēju, lai gan ir daudz neatrisinātu jautājumu. Prezentāciju būs vērtīgi 

noklausīties arī VAS ietvaros. 

 

Nolemj: 5.1.1. Maija VAS iekļaut jautājumu par vienotu pieeju ES aģentūru mītnes vietu 

izvēles kritēriju izstrādes procesam.  

 

 

5.2. Par Latvijas pieteiktiem jautājumiem sadaļā “citi jautājumi” ES Padomes sanāksmēs 

Ziņo: ĀM/ S. Draviņš 

Izsakās: TM/ K. Pommere, ĀM/ J. Bērziņš, KM/ S. Catlaka, SM/ E. Šimiņa- Neverovska 

 

ĀM vēlas vērst uzmanību uz situācijām, kad Latvija piesaka darba kārtības punktus (pārsvarā -  

sadaļā “citi jautājumi” / AOB) ES Ministru padomes sanāksmēs, tomēr uz šīm sanāksmēm no 

galvaspilsētas neierodas ministrs, parlamentārais sekretārs vai valsts sekretārs. Ja Latvija 

piesaka AOB punktu, lai informētu pārējos ministrus, tad ir būtiski tā svarīgumu apliecināt ar 

ministra, parlamentārā sekretāra vai valsts sekretāra dalību konkrētajā sanāksmē. Būtiski 

izvairīties no situācijām, kad Latvija ir pieteikusi AOB punktu, bet Padomes sanāksmē tas ir 

jāprezentē vēstniekam, kas rada iespaidu, ka jautājums nav politiski svarīgs.  

KM komentē pēdējo gadījumu, kad pieteica AOB punktu, jo vēlējās informēt par konferenci 

Rīgā par vārda brīvību un Nikosijas konferenci, taču atklājās, ka ne ministrs, ne parlamentārais 

sekretārs neplāno piedalīties Padomes sanāksmē. Papildus KM jautā, kāpēc informēšanai par 
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AOB punktu jāizmanto ESVIS sistēma?  

ĀM atbild, ka ESVIS sistēma tiek izmantota, ja caur COREPER tiek pieteikts AOB punkts 

Padomes sanāksmei. Esošais regulējums (MK instrukcija Nr. 4, 13.p.) prasa instrukciju 

COREPER, ja tiek pieteikts AOB uz Padomi. 

SM vēlas, lai šis jautājums tiktu atspoguļots VAS protokolā. 

 

Nolemj: 5.2.1. Aicināt ministrijas nodrošināt atbilstošu pārstāvību ES Ministru padomēs 

(ministrs, parlamentārais sekretārs vai valsts sekretārs), ja darba kārtības sadaļā “citi jautājumi” 

Latvija ir pieteikusi izskatīšanai jautājumu. 

 

 

5.3. ĀM piedāvā nākamajai VAS 25. maiju.  

 

Nolemj: 5.3.1. Pieņemt zināšanai sniegto informāciju. 

 

 

 

VAS protokols saskaņots elektroniski ESVIS-L sistēmā 2023. gada 3. maijā. 

Ārlietu ministrijas Valsts sekretāra vietniece Eiropas lietās     I. Levrence 

 

 

Protokolēja A. Caune 

Ārlietu ministrijas Vispārējo un institucionālo lietu nodaļas 

otrā sekretāre, tel. 67015966 


